

[1]胡卓玮,王志恒,魏隼,等.基于RS与GIS混合编程的公路水毁灾情信息提取[J].自然灾害学报,2013,01:94-101.

HU Zhuowei,WANG Zhiheng,WEI Lai,et al.Road flooding information extraction based on mixed programming of remote sensing and geographic information system[J].,2013,01:94-101.



基于RS与GIS混合编程的公路水毁灾情信息

《自然灾害学报》[ISSN:/CN:23-1324/X] 期数: 2013年01期 页码: 94-101 栏目: 出版日期: 2013-07-18

Title: Road flooding information extraction based on mixed programming of remote sensing and geographic information system

作者: [胡卓玮^{1; 2; 3;}](#); [王志恒^{4;}](#); [魏隼^{1; 2; 3;}](#); [刘洪岐⁵](#)
1. 首都师范大学 资源环境与旅游学院,北京 100048;
2. 资源环境与地理信息系统北京市重点实验室,北京 100048;
3. 三维信息获取与应用教育部重点实验室,北京 100048;
4. 天津城建大学, 天津 300384;
5. 中测新图(北京)遥感技术有限责任公司,北京 100039

Author(s): [HU Zhuowei^{1; 2; 3;}](#); [WANG Zhiheng^{4;}](#); [WEI Lai^{1; 2; 3;}](#); [LIU Hongqi⁵](#)
1. College of Resources Environment and Tourism, Capital Normal University, Beijing 100048, China;
2. Key Laboratory of Resources Environment and GIS of Beijing Municipality,Beijing 100048, China;
3. Laboratory of 3D Information Acquisition and Application, MOE, Beijing 100048, China;
4. Tianjin Institute of Urban Construction, Tianjin 300384, China;
5. China TopRS Technology Co. Ltd., Beijing 100039, China

关键词: [公路水毁](#); [信息提取](#); [混合编程](#); [遥感](#); [地理信息系统](#)

Keywords: [road flooding](#); [information extraction](#); [mixed programming](#); [remote sensing](#); [geographic information system](#)

分类号: TP751.1

DOI: -

文献标识码: -

摘要: 研究了基于高分辨率卫星遥感影像的公路水毁灾情信息提取模型,通过解决跨软件环境的开发问题,实现了基于遥感与地理信息系统混合编程的公路水毁灾情信息提取系统。使用高分辨率卫星遥感数据形成融合数据,通过分析融合图像的光谱、几何、纹理特征,建立了公路信息提取规则,构建了面向对象的公路信息提取模型。根据水在近红外和中红外波长范围内反射率极低的特性,同时考虑不同环境背景造成的信息提取复

导航/NAVIGATE	
本期目录/Table of Contents	
下一篇/Next Article	
上一篇/Previous Article	
工具/TOOLS	
引用本文的文章/References	
下载 PDF/Download PDF(2017KB)	
立即打印本文/Print Now	
推荐给朋友/Recommend	
统计/STATISTICS	
摘要浏览/Viewed	326
全文下载/Downloads	160
评论/Comments	



杂性,研究了具有自适应特点的水面提取模型。通过建立组件式地理信息系统和遥感应用环境之间的通信和数据共享机制,实现了模型运行的交互式用户界面,并提供叠置空间分析功能,从灾后公路边界提取结果中去除水面部分,获得公路水毁信息。实际应用表明,系统可以满足相关工作对公路水毁灾情信息提取技术的要求。

Abstract: In this study, a road flooding information extraction model based on high resolution satellite remote sensing imagery was researched. A road flooding information extraction system was developed through the realization of inter-programming among different software environments by combining remote sensing and geographic information system technologies. First, road information extraction rules were built by analyzing spectral, geometrical and textural characteristics of fused image, which can be generated from original high resolution multi-spectral satellite remote sensing imagery. The rules were utilized to make an object-oriented road information extraction model. Second, with the knowledge of pure water's very low reflecting rate in near and mid-infrared electromagnetic wave band, and considering the complexity caused by different environmental background, an adaptive water information extraction model was built. On above bases, a component-based communication and data sharing mechanism between the application environment of remote